
Geachte heren Geerts en Tonies,

Op 26 september hebt u artikel 41 vragen gesteld over ‘winst windmolens Elzenburg – De Geer’. 
Op 3 oktober heb ik deze beantwoord. U vindt dat u niet op alle vragen een voldoende 
antwoord hebt gehad. Daarom stelt u de betreffende vragen opnieuw en voegt u enkele vragen 
toe. 

Inmiddels heeft de gemeenteraad op 4 oktober bij motie besloten dat de verschillende 
mogelijkheden in kaart moeten worden gebracht hoe de gemeente Oss ervoor kan zorgen dat 
de diverse vormen van lokaal opgewekte energie de gemeenschap van Oss kunnen versterken. 
Hierin wordt ook de publieke variant meegenomen. In de programmabegroting 2019 is dit 
onderzoek opgenomen, inclusief de middelen die nodig zijn om dit aan een externe deskundige 
uit te besteden. Wij hebben hierover ook contact met de Provincie. De uitkomsten hiervan 
zullen vertaald worden in een Opinienota. 

Wij hebben hierover al veel en vaak gesproken in Raad en Adviescommissie. Wij kennen uw 
mening en u kent de onze. Dat bepaalt mede de beantwoording van uw vragen. Daarin wil ik 
geen voorschot nemen op de uitkomsten van het onderzoek.

1. Bent u bereid om te onderzoeken hoe zoveel mogelijk Ossenaren van de opbrengst van 
windmolens kunnen profiteren of blijft u het neo-liberale gedachtengoed aanhangen dat 
winsten zoveel mogelijk aan de markt moeten worden gegund? 

Zie de bovenstaande toelichting op het onderzoek.

Datum Ons kenmerk Behandeld door Doorkiesnummer

1 november 2018 O. Snellen 14 0412

Onderwerp Uw kenmerk

Beantwoording onbeantwoorde artikel 41-vragen 

over winst windmolens Elzenburg-De Geer 

 

E-mail gemeente@oss.nl

www.oss.nl

Postbus 5

5340 BA  Oss

Wilt u bij uw reactie de 

datum van deze brief en

ons kenmerk vermelden?

SP fractie

t.a.v. Adrie Geerts en Martijn Tonies.

mailto:gemeente@oss.nl
http://www.oss.nl/


Volgvel Ons kenmerk

2

2. Bent u met ons van mening dat het in eigen beheer financieren en exploiteren van 
windmolens het hoogste financiële rendement voor de Osse gemeenschap oplevert? Zo nee, 
waarom niet? Kunt u ons een financiële onderbouwing van uw standpunt leveren? 

Dit is onderdeel van het onderzoek.

3. Volgens onze berekeningen levert het zelf bouwen en exploiteren van een windmolen de 
Osse gemeenschap 90.000 euro per jaar meer op dan het tendermodel waar u voor dreigt te 
kiezen. Adviesbureau Bosch & van Rijn schatte de meeropbrengst zelfs op gemiddeld 105.000 
euro per jaar. Twee windmolens die 15 jaar worden geëxploiteerd kunnen op deze manier 3 
miljoen euro extra opleveren voor de Osse gemeenschap. Bent u met ons van mening dat dit 
een goede reden is om een eigen energiebedrijf op te richten? Zo nee, waarom niet? 

Uw berekening geven wij mee in het onderzoek. Onze mening over een eigen gemeentelijk 
energiebedrijf kent u.

4. Bent u met ons van mening dat het van groot belang is dat er een duurzaamheidsfonds komt 
om de inwoners van de gemeente Oss te helpen bij de noodzakelijke energiebesparing? En dat 
de genoemde 3 miljoen euro daar een belangrijke impuls aan kan leveren? Zo nee, waarom 
niet? 

Nut en noodzaak van een duurzaamheidsfonds zijn voor ons een gegeven. Ook wij zijn 
voorstander van een zo hoog mogelijke bijdrage. Die moet echter wel passen binnen de primaire 
doelstelling: dat er zo snel mogelijk, zoveel mogelijk energie wordt opgewekt en wel gedurende 
een reeks van jaren.

5. Denkt u zo de Osse ambitie om in 2050 het energiegebruik te halveren te kunnen realiseren? 

Zoals tijdens de programmabegroting is besproken, gaat de energietransitie een groot beroep 
op onze middelen en mankracht doen. Hoe meer budget hoe beter. Maar er zijn veel meer 
instrumenten nodig om de energietransitie vorm te geven. De energietransitie kan alleen slagen 
als de vele verschillende partijen die elk hun eigen belang en verantwoordelijkheid hebben goed 
samenwerken zoals overheden, burgers, bedrijfsleven, marktpartijen, maatschappelijke partners 
en leveranciers. Commitment van de samenleving op de gevraagde inspanningen vraagt veel 
meer dan geld van de gemeente. Bovendien zijn wij ook onderdeel van landelijke, provinciale en 
regionale opgaven die eisen stellen en die nog in ontwikkeling zijn..

6. Zo nee, denkt u dat daarvoor toch een duurzaamheidsfonds nodig is om inwoners subsidie te 
verstrekken voor het isoleren van woningen? Of kiest u ook hier voor het marktmodel waarbij 
inwoners worden gedwongen energie te besparen door gas en elektriciteit steeds duurder te 
maken? 
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Zie antwoord op vraag 4.

7. Welke omvang zou zo’n duurzaamheidsfonds moeten krijgen om de ambitie voor 2050 te 
realiseren en hoe denkt u dit fonds te vullen nu u er niet voor kiest om maximale winst uit 
windmolens te genereren ten behoeve van zo’n duurzaamheidsfonds? 
 
Dit kunnen wij gelet op het huidige stadium van de energietransitie niet inschatten, ook niet 

bij grove benadering.

Ik hoop u hiermee naar tevredenheid te hebben geantwoord.

mr J. van der Schoot,

wethouder Duurzaamheid c.a.


